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 MUNICIPIUL ROMAN 
   Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

   Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

   Fax. 0233.741.604      E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 

Emitent: SECRETARUL GENERAL AL MUNICIPIULUI ROMAN 

Nr. 25051 din  27.03.2025 

 

 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat astăzi, 27.03.2025, la şedinţa ordinară 

a Consiliului Local Roman; 

 

     Şedinţa a fost convocată prin dispoziţia Primarului 283 din 21.03.2025. 
          Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1400. 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 21 consilieri locali pana la 

punctul 10 de pe ordinea de zi si 20 consilieri de la punctul 11, din care doi 

consilieri locali on-line: Ioana Roxana Iorga și Ionuț Liviu Ciocoiu. 
 

D-nul secretar Gheorghe Carnariu aduce la cunoștință cvorumul și 

majoritatățile necesare pentru adoptarea hotărârilor. Astfel, pentru toate 

proiectele de hotarare aflate pe ordinea de zi este necesară majoritate absolută.   
 

D-nul secretar Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului local 

prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ. 

”Am rugămintea ca dumneavoastră să analizaţi cu atenţie proiectele de hotărâri 

înscrise pe ordinea de zi şi dacă vă aflaţi într-o situaţie de acest gen să nu 

participaţi la vot”. 
 

D-nul secretar Gheorghe Carnariu declară deschisă şedinţa ordinară a 

Consiliului Local.  

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi cu următoarele modificări:  

 

- se introduce punctul 27 (SUPL 1) - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea listei  de priorităţi, pentru anul 2025, în vederea 

repartizării  locuinţelor  destinate închirierii, în mod exclusiv 

specialiștilor în sănătate, construite în Roman de către Agenţia 

Naţională pentru Locuinţe iniţiator Primarul municipiului Roman – 

d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C3 și C4;  
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- se retrage punctul 24 - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

actualizarii Registrului Local al Spațiilor verzi aparținând 

domeniului public al Municipiului Roman - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4;  

 

1. Proces-verbal încheiat la şedinţa Consiliului Local Roman din 20.03.2025; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local consolidat al 

municipiului Roman pe anul 2025 şi a listelor de investiţii finanțate 

din: bugetul local, bugetul instituţiilor și activităților finanţate integral 

sau parţial din venituri proprii şi subvenţii, bugetul creditelor interne 

- iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C1 și C4; 

3. Proiect de hotărâre privind utilizarea integrală a excedentului bugetului 

local al anului 2024 pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de 

dezvoltare a bugetului local pe anul 2025- iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea tipului de suport alimentar în 

cadrul Programului naţional „Masă sănătoasă”, conform H.G. 

nr. 23 din 28 ianuarie 2025, pentru preșcolarii și elevii Colegiului 

Tehnic „Danubiana” Roman- iniţiator Primarul municipiului Roman – 

d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C4 și C5;  

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea tipului de suport alimentar în 

cadrul Programului naţional „Masă sănătoasă”, conform H.G. 

nr. 23 din 28 ianuarie 2025, pentru preșcolarii și elevii Liceului cu 

Program Sportiv Roman - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-

nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C4 și C5; 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea alipirii unor terenuri  - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4;  

7. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor imobile 

aparținând domeniului privat al municipiului Roman - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4;  

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei de priorităţi pentru anul 

2025, în vederea repartizării locuinţelor destinate tinerilor, construite 

în Roman de către Agenţia Naţională pentru Locuinţe - iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C3 și C4; 

9. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 296 din 18.12.2023 

privind aprobarea documentaţiei tehnico-economice și a devizului 

general actualizat (faza PTh) în urma finalizării procedurii de 

achiziție publică de lucrări pentru obiectivul de investiții aferent 

proiectului: „RENOVARE ENERGETICĂ MODERATĂ A 

CLĂDIRILOR PUBLICE DIN MUNICIPIUL ROMAN –  ȘCOALA 

GIMNAZIALĂ „MIHAI EMINESCU”, finanțat prin Planul Național 

de Redresare și Reziliență (PNRR), în cadrul Operațiunii B2.1.a – 

Renovare energetică moderată a clădirilor publice – Autorități locale, 

Apel de proiecte PNRR/2022/C5/2/B2.1.a/1, Runda 2- iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4; 
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10. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 133 din 30.05.2024 

privind aprobarea proiectului, a cheltuielilor legate de proiect și a 

indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „Amenajarea de 

coridoare cicliste și dezvoltarea infrastructurii velo în municipiul 

Roman”- iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan 

Leoreanu – C1 și C4;  

11. Proiect de hotărâre privind transmiterea în folosință gratuită către 

APAVITAL S.A. a străzii Mihai Eminescu în vederea edificării 

obiectivului "Înlocuire rețea de distribuție și branșamente apă 

potabilă, înlocuire rețea canalizare menajeră și racorduri canal, str. 

Mihai Eminescu, Municipiul Roman", în conformitate cu 

prevederile Autorizației de Construire nr. 25/11.03.2025- iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C2 și C4; 

12. Proiect de hotărâre privind încheierea unui Acord de colaborare - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C1, C4 și C5;       

13. Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentării Municipiului 

Roman la întâlnirea transnațională a proiectului BREAKING 

ISOLATION NETWORK, finantat prin Programul de cooperare 

URBACT IV, Action Planning Networks (APN) 21-27- iniţiator 

Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4; 

14. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 290 din 19.12.2024 

privind aprobarea organigramei, situaţiei posturilor şi statelor de 

funcţii ale  Spitalului Municipal de Urgenţă Roman - iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4;  

15. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 148 din 19.06.2024 

privind aprobarea funcţiilor publice, a organigramei, statelor de 

funcţii pentru aparatul de specialitate şi serviciile publice subordonate 

fără personalitate juridică - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-

nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4;  

16. Proiect de hotărâre privind modificarea  H.C.L. nr. 144 din 19.06.2024 

privind aprobarea funcțiilor publice, a organigramei și statului de 

funcții ale Direcției de Asistență Socială a Municipiului Roman - 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C1 și C4;  

17. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 219 din 18.12.2015 

privind înfiinţarea Clubului Sportiv Municipal Roman, instituţie 

publică în subordinea Consiliului Local al Municipiului Roman- 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C1 și C4; 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului  anual  de  acțiune 

privind serviciile sociale administrate și finanțate din bugetul 

Municipiului Roman  pentru anul 2025 - iniţiator Primarul municipiului 

Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C1 și C4; 

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului de acţiune 

comunitară destinat prevenirii şi combaterii riscului de marginalizare 

şi excluziune socială la nivelul municipiului Roman pentru anul 2025 - 



Page 4 of 17 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C1 și C4; 

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului de aprovizionare a 

populaţiei  municipiului Roman cu principalele produse alimentare 

raţionalizate, în caz de mobilizare sau război- iniţiator Primarul 

municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – C4;  

21. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal – 

''Modernizare C1, amenajare interioară loc de joacă și branșamente 

la utilități '' - iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-

Dan Leoreanu – C2 și C4;  

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal – 

''Sistematizare verticală zona Cuza Vodă – Pietonal Ștefan cel Mare - 

construire parcări semi îngropate în zona Pietonal Ștefan cel Mare ''- 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C2 și C4;  

23. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal – 

''Construire locuință individuală, împrejmuire și branșamente la 

utilități''- iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan 

Leoreanu – C2 și C4;  

24. Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizarii Registrului Local al 

Spațiilor verzi aparținând domeniului public al Municipiului Roman- 

iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-Dan Leoreanu – 

C2 și C4 - RETRAS  

25. Notă privind îndreptarea erorii materiale din cuprinsul H.C.L. nr. 32 din 

27.02.2025 privind exercitarea dreptului de administrare asupra unor 

imobile; 

26. Întrebări, interpelări, răspunsuri; 

27. Proiect de hotărâre privind aprobarea listei  de priorităţi, pentru anul 2025, 

în vederea repartizării  locuinţelor  destinate închirierii, în mod exclusiv 

specialiștilor în sănătate, construite în Roman de către Agenţia Naţională 

pentru Locuinţe iniţiator Primarul municipiului Roman – d-nul Laurențiu-

Dan Leoreanu – C3 și C4. 
 

aceasta fiind aprobată în unanimitate de voturi. 
 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa 

Consiliului Local Roman din 20.03.2025 

 Urmare a supunerii la vot, procesul-verbal a fost aprobat în unanimitate 

de voturi - 21 voturi. 

 

       La punctul 2) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea bugetului local consolidat al municipiului Roman pe anul 2025 

şi a listelor de investiţii finanțate din: bugetul local, bugetul instituţiilor și 

activităților finanţate integral sau parţial din venituri proprii şi 

subvenţii, bugetul creditelor interne 

          Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil cu următorul 

amendament: 

„În cadrul anexei nr. 1 și anexei nr. 1.1: 
 



Page 5 of 17 

- suma de 129 mii lei se diminuează de la Cap. 70.02.50 - ,,Alte servicii in 

domeniul locuințelor, serviciilor și dezvoltării comunale’’, Art. 81.02.05 - 

,,Rambursări de credite’’ și se suplimentează la Cap. 65.02.04.02 - ,,Învățământ 

secundar superior’’ , Art. 81.02.05 - ,,Rambursări de credite’’. 

- suma de 9 mii lei se diminuează de la Cap. 67.02.05.03 -,,Întreținere grădini 

publice, parcuri, zone verzi’’ , Art. 20.01.30 - ,,Alte bunuri și servicii pt. 

întreținere și funcționare’’ și se suplimentează la Cap. 67.02.50 - ,,Alte servicii 

în domeniile culturii, religiei și recreerii’’, Art. 20.01.30 - ,,Alte bunuri și 

servicii pt. întreținere și funcționare’’ 

- suma de 5.763,68 mii lei se diminuează de la Cap. 70.02.50 - ,,Alte servicii 

in domeniul locuințelor, serviciilor si dezvoltării comunale’’, Art. 56.48.02 - ,, 

Finanțare externă nerambursabilă’’ și se suplimentează în cadrul aceluiași 

Capitol, dar la Art. 58.42.01 - ,,Sume din Fondul de Modernizare”. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendamentul 

susmenționat a fost adoptat în unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind utilizarea 

integrală a excedentului bugetului local al anului 2024 pentru finanțarea 

cheltuielilor secțiunii de dezvoltare a bugetului local pe anul 2025 

           Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 Domnul primar Laurențiu Dan Leoreanu mulțumește colegilor pentru 

votul acordat acestui proiect de hotărâre. ”Evident și proiectul și aceste obiective 

importante pentru municipalitate au fost discutate și dezbătute public, pus și pe 

sitte-ul primăriei dar și pe segmente socio-profesionale cu mediul de afaceri, cu 

ONG-urile și asociațiile, cu reprezentanții învățământului, a sănătății, a cultelor, 

a mediului de afaceri și evident împreună și noi am avut discuții acolo unde am 

discutat despre fiecare element, sursă de venit sau capitol de cheltuială din 

cadrul celor două secțiuni a cheltuielilor și anume secțiunea de funcționare și 

secțiunea de dezvoltare precum și lista de investiții. Chiar dacă este un an greu, 

chiar dacă lucrurile sunt departe de a fi într-o ascendență din punct de vedere 

economic așa cum ne-am dorit, este un buget construit pe dezvoltare, este un 

buget axat pe obiective și pentru implicarea dumneavoastră. Vreau să 

mulțumesc așadar consilierilor municipali și să avem liniște, pace și sănătate, să 

putem să facem împreună ceea ce ne-am propus. Vă mulțumesc!” 
 

La punctul 4) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea tipului de suport alimentar în cadrul Programului naţional 

„Masă sănătoasă”, conform H.G. nr. 23 din 28 ianuarie 2025, pentru 

preșcolarii și elevii Colegiului Tehnic „Danubiana” Roman 
          Avizul comisiei pentru  cultură, culte, învățământ și tineret a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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D-nul consilier local George Emilian Biciușcă afirmă: “O să am 

rugămintea ca cei care vor implementa acest proiect și vor licita și în același 

timp și recomandarea, să fie urmărit cu foarte mare atenție ca acele produse să 

fie exact ce s-a ofertat, cantitățile să fie, să nu avem situații din trecut. 

Mulțumesc!” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu menționează: ”Este o observație 

bună. Sunt propunerile pe care le fac consiliile de administrație a celor două 

școli. Ei au analizat, ei au dezbătut, ei au propus și această propunere este 

întocmai cu ceea ce propun Consiliile de Administrație a școlilor. După ce 

aceste proiecte de hotărâre vor fi aprobate și vor intra în vigoare, Serviciul 

Achiziții va trece la etapa următoare, la achiziționarea acestor servicii, în baza 

acestor hotărâri. Evident, ulterior, se va intra în implementare. Cei care 

sesisează, cei care văd, cei care urmăresc evident sunt cei din instituțiile școlare 

și noi de fiecare dată când au venit și ne-au semnalat anumite lucruri am atras 

atenția celor care prestează asemenea activități. Sigur că trebuie văzut, e vorba 

de sănătatea și de viața copiilor noștri și trebuie să ne asigurăm că și din punct 

de vedere cantitativ, dar mai ales din punct de vedere calitativ, lucrurile 

funcționează așa cum ne dorim cu toții.Mulțumesc!” 

D-na consilier local Dana-Lăcrăioara Păiuș intervine: “Cei care sunt 

membri în consiliile de administrație ale școlilor pot solicita conducerii 

informații.” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea tipului de suport alimentar în cadrul Programului naţional 

„Masă sănătoasă”, conform H.G. nr. 23 din 28 ianuarie 2025, pentru 

preșcolarii și elevii Liceului cu Program Sportiv Roman 

           Avizul comisiei pentru  cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret a 

fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

La punctul 6) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

alipirii unor terenuri   

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

          La punctul 7) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

actualizarea inventarului bunurilor imobile aparținând domeniului privat 

al municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  
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Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

          La punctul 8) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind aprobarea 

listei de priorităţi pentru anul 2025, în vederea repartizării locuinţelor 

destinate tinerilor, construite în Roman de către Agenţia Naţională pentru 

Locuinţe 

         Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Se consemneaza prezenta fizica  in sala de sedință a domnului consilier 

local Ionut-Liviu Ciocoiu. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

         La punctul 9) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 296 din 18.12.2023 privind aprobarea documentaţiei 

tehnico-economice și a devizului general actualizat (faza PTh) în urma 

finalizării procedurii de achiziție publică de lucrări pentru obiectivul de 

investiții aferent proiectului: „RENOVARE ENERGETICĂ MODERATĂ 

A CLĂDIRILOR PUBLICE DIN MUNICIPIUL ROMAN –  ȘCOALA 

GIMNAZIALĂ „MIHAI EMINESCU”, finanțat prin Planul Național de 

Redresare și Reziliență (PNRR), în cadrul Operațiunii B2.1.a – Renovare 

energetică moderată a clădirilor publice – Autorități locale, Apel de 

proiecte PNRR/2022/C5/2/B2.1.a/1, Runda 2    

          Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

         La punctul 10) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 133 din 30.05.2024 privind aprobarea proiectului, a 

cheltuielilor legate de proiect și a indicatorilor tehnico-economici pentru 

proiectul „Amenajarea de coridoare cicliste și dezvoltarea infrastructurii 

velo în municipiul Roman” 

          Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța întreabă dacă această nouă 

pistă care va fi pe faleza râului Moldova va avea legătură cu inelul ciclabil “pe 

jumătate existent” să zicem în municipiul Roman. 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu răspunde: ”Este vorba de faleza de 

pe râul Moldova. Ideea a fost veche, dar sursa de finanțare nu a fost găsită până 

în prezent. Prin acest mecanism de finanțare putem să realizăm acel proiect de 

care discutam atunci, pentru care am făcut un studiu de prefezabilitate la acel 

moment. Acum am venit cu studiul de fezabilitate și el se încadrează în această 

structură și poate fi finanțat. Ceea ce vine prin acest proiect se va conecta la 

sistemul ciclabil care este în evoluție acum, care nu este finalizat pentru că el are 
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perioada de execuție până la sfârșitul acestui an. A avut 2 ani de zile perioadă de 

implementare, anul trecut și anul acesta.Deci el este în termen de a fi 

implementat. Nu e trecut termenul de implementare și e corectă întrebarea și 

este și o logică în ea. De aceea am mers în acest raționament, ca ceea ce există în 

această faleză să se conecteze cu inelul ciclabil care este acum în evoluție în 

municipiul Roman.” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  21  voturi. 

 

          La punctul 11) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

transmiterea în folosință gratuită către APAVITAL S.A. a străzii 

Mihai Eminescu în vederea edificării obiectivului "Înlocuire rețea de 

distribuție și branșamente apă potabilă, înlocuire rețea canalizare 

menajeră și racorduri canal, str. Mihai Eminescu, Municipiul Roman", 

în conformitate cu prevederile Autorizației de Construire nr. 

25/11.03.2025 

          Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu menționează:” Este un prim proiect 

din cadrul colaborării cu operatorul în regionalul APAVITAL, prin care 

încercăm să reabilităm și să punem în valoare rețele de apă care să reducă 

pierderile și care să asigure o alimentare fluentă cu apă potabilă cetățenilor din 

municipiul Roman. Vreau să mulțumesc celor de la APAVITAL pentru 

deschidere, pentru cooperare, pentru coordonarea activităților și pentru că 

împreună facem pași importanți. După ce anul trecut primăria municipiului 

Roman a înlocuit rețeaua de apă în totalitate pe strada Smirodava, iar în debutul 

acestui an am lansat lucrările de inlocuire în totalitate a rețelei de apă pe strada 

Miron Costin, peste 1200 de metri liniari, iată că în acest moment APAVITAL 

deja execută lucrări pe B-dul Republicii și acum predăm un amplasament pentru 

noi lucrări de înlocuire de rețea de apă pe strada Mihai Eminescu, urmând ca în 

proxima ședință să predăm un nou amplasament pentru APAVITAL, pe care îl 

vor prelua și vor face investiții pe strada Tineretului.”  

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu anunță prezența  în sală a 

conducerii companiei APAVITAL si dă cuvântul domnului director general al 

companiei APAVITAL pentru a prezenta situația actuală a lucrărilor din 

municipiul Roman și proiectele viitoare. 

D-nul viceprimar Leonard Achiriloaei afirmă: “Mă gândeam acum la 

parteneriatul pe care l-am început cu compania APAVITAL anul trecut eu din 

calitate de primar. Nu a fost un demers ușor. Vreau să mulțumesc aici 

consilierilor locali anteriori, Consiliului Local, domnului primar actual și 

companiei APAVITAL pentru modul în care am conlucrat și s-a văzut și mă 

bucur că am ajuns astăzi în ziua în care să votăm un proiect de hotărâre prin care 

dăm în administrare un tronson pentru începerea unor lucrări. Asta înseamnă că 

am intrat într-o altă etapă a utilităților publice în ceea ce privește apa și canalul 

în municipiul Roman. Cu toții am sesizat cel mai îmbucurător fapt, că avem apă 

24 din 24 față de anul trecut, dar și faptul că intervenția la avarii se face mult 
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mai rapid, se face prompt și foarte bine, ceea ce pe noi ne bucură foarte mult, 

dar în același timp suntem conștienți că împreună trebuie să ne așezăm și la 

masă și la un drum care nu este tocmai ușor. Pentru a ajunge acolo ne dorim să 

eliminăm cât mai multe pierderi pe care le avem și să aducem instalația la acel 

nivel la care să permită și o menținere a calității și o siguranță și astfel cred că și 

costurile vor fi cele mai potrivite pentru toată populația din municipiul Roman, 

dar am vrut să vă mulțumesc și public pentru parteneriat și sigur sperăm să fie o 

colaborare corectă și constructivă și mai departe. Mulțumesc și dumneavoastră 

și echipei!” 

Domnul director general al companiei APAVITAL face o trecere in 

revista a lucrărilor ce au fost efectuate in municipiul Roman precum si a 

proiectelor viitoare pe care si le propun. 

D-nul consilier local George Emilian Biciușcă intervine: “În următorii trei 

ani de zile cât s-ar diminua pierderile? Suntem la 60%.” 

D-nul director general al companiei APAVITAL răspunde:” Dacă vreți ca 

inginer vă răspund așa: vom încerca să ajungem la 40. Vom încerca! E foarte 

ușor când iei de la 80 la 60. E relativ ușor, le cauți pe cele mari, sunt diferite 

metode. La Iași suntem la 39% și muncim de ani de zile și nu avem ceea ce 

avem aici la Roman. Prin planul de afaceri pe care îl are APAVITAL până în 

2029 ținta este 20% sau sub 20% nivel de pierderi în procente la tot ceea ce 

operăm noi.” 

D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța are o întrebare pentru 

domnul director al companiei APAVITAL: “Menționați mai devreme de acele 

contuare inteligente. Credeți că ar putea fi un pas sau o soluție pentru a realiza 

contracte viitoare între operatorii privați și compania APAVITAL, așa cum se 

întâmplă la celelalte localități? 

D-nul director general al companiei APAVITAL răspunde: ”Va fi discutat 

în ședința pe care încercăm să o organizăm acum cu ajutorul domnului primar, al 

domnului viceprimar, cu asociațiile de locatari. Legislația permite patru tipuri de 

contracte, convenții individuale la oricare dintre cele patru situații, suntem 

deschiși. Cum hotărăște fiecare proprietar de condominiu, cum se hotărăște în 

acel condominium, așa vom face. Noi vorbim de contuare la nivel de scară, la 

nivel de condominiu, deci nu vom monta noi contuare în apartament de tipul 

acesta. Nu pentru că sunt scumpe, că sunt scumpe, dar ne interesează la nivel de 

scară de bloc sau de condominiu. Deja în momentul de față avem peste 50 de 

mii de contuare montate în zona metropolitană, în municipiul Iași, în zona 

județeană avem montate cu alte tehnologii. Ele sunt inteligente cu ghilimelele de 

rigoare, în sensul că îți dau alarmă dacă ai consum continuu, inclusiv eu am 

primit acasă o asemenea alarmă. Adică salvează viitoarele probleme. Dacă vede 

că 24 de ore ai consumat și încă 12 ore iarăși anunță că ceva nu este în regulă. 

Dacă este un debit invers, dacă temperatura scade, au nenumărate funcții care 

pot preveni viitoarele probleme. Indexul se vede în platforma informatică, nici 

nu mai este nevoie să fie citit. Dacă cineva dorește să îl citească îl poate citi, dar 

se citește automat. Nu știu câți dintre dumneavoastră folosiți aplicația noastră 

APAVITAL. E similară cu cea de la E-ON. Chiar face exact aceleași lucruri, eu 

vă recomand să o descărcați, să vă faceți un cont, acolo aveți factura, puteți plăti 

direct, puteți transmite un index, puteți transmite o poză, o sesizare, o reclamație 

orice, prin acea aplicație.” 
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Un alt reprezentant al coducerii companiei APAVITAL intervine cu 

precizări asupra acestor contoare inteligente, avantajul acestora fiind că nu se 

mai opreste apa la toti locatarii in cazul in care exista un rău platnic, măsura 

putând fi luată numai cu cel neplătitor iar suma datorată poate fi recuperată 

individual in instanta  

D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța menționează: „ În asociațiile 

de proprietari se discută trecerea la contuarele despre care vorbeați. Eu susțin 

această cauză în perspectiva în care știu că pentru a trece la un contract 

individual cu orice companie e nevoie de o modalitate de citire individuală 

pentru fiecare apartament, ori acest contor, cum spunea și domnul, nu dă această 

posibilitate. Vă mulțumesc!” 

D-nul primar Laurențiu Dan Leoreanu intervine: ”Dar să spunem că 

lucrările acestea trebuie să și le assume asociația, blocul sau scara respectivă 

care trage conducta pentru alimentare cu apă la un loc comun unde se montează 

contorii intr-o anumită poziție reglementată pentru o citire corectă și usor de 

vizitat în zonă publică. Să spunem lucrurile acestea!” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 12) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

încheierea unui Acord de colaborare 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil.  

          Avizul comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 13) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

mandatarea reprezentării Municipiului Roman la întâlnirea transnațională 

a proiectului BREAKING ISOLATION NETWORK, finantat prin 

Programul de cooperare URBACT IV, Action Planning Networks (APN) 

21-27 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl consilier local Gabriel Cosmin Ancuța propune următorul  

amendament : 

„Se introduce un nou articol, numerotat corespunzător, după Art. 2 din 

proiectul de hotărâre, cu următorul cuprins: 

„Art. X. În termen de maximum 30 de zile calendaristice de la revenirea 

în țară, delegații municipiului Roman care au participat la întâlnirea 

transnațională din cadrul proiectului URBACT IV- BREAKING ISOLATION 

Network – Fight against loneliness in small and medium-sized cities au obligatia 

de a prezenta Consiliului Local un raport scris. Acest raport va include: 

descrierea activităților la care au participat, bunele practici identificate, 

concluziile relevante pentru contextul actual, recomandări și propuneri concrete 

privind posibilitățile de implementare a acestora în municipiul Roman. 
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Raportul va fi transmis Secretarului General al Municipiului Roman și va 

fi inclus pe ordinea de zi a celei mai apropiate ședințe ordinare a Consiliului 

Local.” 

Motivație: 

Acest amendament are ca scop creșterea transparenței, eficienței și 

responsabilității în gestionarea participării reprezentanților municipiului la 

acțiuni internaționale. Prezentarea unui raport detaliat asigură atât informarea 

corectă a Consiliului Local, cât și valorificarea experiențelor dobândite în 

beneficul comunității locale.” 

D-na consilier local Dana-Lăcrămioara Păiuș menționează: “Eu am 

participat la aceste întâlniri de lucru, iar raportările se fac direct către comisia 

centrală sau cum se numește.” 

D-na Nadia Cîrcu, șef serviciu Managementul Proiectelor adaugă:” 

Raportările se fac către coordonatorul de proiect și către Comisia Europeană.” 

D-nul primar Laurențiu Dan Leoreanu intervine:”Consider indreptățită 

solicitarea domnului consilier chiar dacă proiectul vizează anumite grupuri de 

lucru, chiar dacă este o colaborare extinsă cu participare multinațională pe rând, 

în  diferite țări. Această deplasare, cum e și cea de aici, se face fiind susținută și 

de bani de la bugetul local. Corect? Sau sunt bani doar din cadrul proiectului” 

D-na Nadia Cîrcu, șef serviciu Managementul Proiectelor răspunde: ”Sunt 

bani din cadrul proiectului. Inițial plătește primăria municipiului Roman, dar vor 

fi recuperați atunci când trimitem cererea de rambursare.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu adaugă: ”Deci sunt banii 

proiectului, dar a împărtăși o experiență  din ce ați făcut și asta cred, că nu e cu 

caracter clasificat.” 

D-na Nadia Cîrcu, șef serviciu Managementul Proiectelor afirmă: ” Am 

creat o pagină de Facebook prin care noi spunem lucrurile astea, ce am făcut la 

fiecare mobilitate. Dacă doriți mai mult, putem pune acolo, către comunitate.” 

D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța menționează: ”Repet, nu e 

vorba neapărat de partea financiară, cât despre partea pozitivă, de rezultatele 

proiectului, pe care le poate aduce și pe care Consiliul Local le-ar putea 

implementa în comunitatea romașcană.” 

D-na Nadia Cîrcu, șef serviciu Managementul Proiectelor afirmă: ”La 

finalul acestui proiect va fi un plan de acțiune, care va fi aprobat de către 

dumneavoastră. Acum se lucrează la acel plan de acțiune.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu adaugă: ”După ce se lucrează pe 

sistemul acesta, se structurează și se însumează într-un plan de acțiune, care va 

fi analizat, dezbătut și votat în Consiliul Local?” 

D-na Nadia Cîrcu, șef serviciu Managementul Proiectelor răspunde: 

”Exact!” 

D-na consilier local Dana-Lăcrămioara Păiuș menționează: “Și 

monitorizat de Comisia Europeană!” 

D-nul primar Laurențiu Dan Leoreanu adaugă: ”Eu vorbesc acum de 

faptul că el vine și este prezentat și votat în Consiliul Local.” 

D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța menționează: ” Când vor 

veni acele concluzii?” 

D-na Nadia Cîrcu, șef serviciu Managementul Proiectelor răspunde: ”La 

finalul anului acesta.” 
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D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța menționează: ”Deci există 

niște concluzii după această vizită.”    

D-na Nadia Cîrcu, șef serviciu Managementul Proiectelor răspunde: 

”Toate întâlnirile vor duce la acel plan de acțiune, care va fi aprobat de către 

dumneavoastră, discutat, studiat, pus în dezbatere publică. Deci la fiecare 

întâlnire se discută câte un pas.” 

D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța menționează: ”Am înțeles, 

vă mulțumesc pentru explicații! Retrag amendamentul și așteptăm concluziile la 

finalul programului.” 

          Se procedează la votare cu buletine de vot, potrivit art. 139, alin. 6 -10 din 

O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ. 

        Urmare a numărării buletinelor de vot s-a constatat că proiectul a fost 

adoptat in unanimitate de voturi - 20 voturi  

 

            La punctul 14) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 290 din 19.12.2024 privind aprobarea organigramei, 

situaţiei posturilor şi statelor de funcţii ale  Spitalului Municipal de Urgenţă 

Roman 

Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

          D-nul consilier local Ionuț Liviu Ciocoiu nu participă la vot. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 19 voturi 

„pentru” . 

 

 La punctul 15) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 148 din 19.06.2024 privind aprobarea funcţiilor 

publice, a organigramei, statelor de funcţii pentru aparatul de specialitate şi 

serviciile publice subordonate fără personalitate juridică 

           Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

           D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu intervine: “Vreau să spun pentru 

buna cunoaștere, nu facem acum prin acest proiect, chiar dacă titlul ar insinua 

acest lucru o modificare de organigramă. Sunt doar așezarea unor posturi, unor 

treceri din grad, vom veni cu o modificare, o așezare a organigramei într-o 

perioadă următoare, probabil până la jumătatea anului, acolo unde vom vedea și 

în urma evaluărilor pe care le vom face la nivelul direcțiilor, serviciilor din 

primărie, acolo unde se vor reașeza anumite structuri, acolo unde poate vom 

diminua anumite structuri, funcție de rezultatele activității. Colegii mei știu că 

suntem într-o zonă de monitorizare. Au și ei un cuvânt de spus. Îi rog să fie 

foarte atenți la ce se întâmplă. I-am rugat să fim foarte obiectivi, nu facem 

lucruri pe prietenie. Trebuie să ducem lucrurile dintr-o zonă empatică într-o 

zonă profesionistă. Lucrurile trebuie să se desfășoare cu foarte multă 

competență, iar acolo unde nu funcționează pentru o anumită persoană, pentru 

un anumit angajat, poate îi oferim altceva sau dacă nu, își poate reloca locul de 

muncă în altă zonă, acolo unde se va putea dovedi mai competitiv, mai implicat. 

Deci astăzi nu suntem la faza unei modificări de substanță a organigramei, a 

statului de funcții, ci doar la intervenții punctuale pe așezarea trecerii în anumite 

zone a unor poziții din organigramă. Vă mulțumesc!” 
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Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

       La punctul 16) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

modificarea  H.C.L. nr. 144 din 19.06.2024 privind aprobarea funcțiilor 

publice, a organigramei și statului de funcții ale Direcției de Asistență 

Socială a Municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru buget finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu intervine: “Același lucru se 

întâmplă și aici la Direcția de Asistență Socială, tot la fel vom vedea în perioada 

următoare, desi aici sunt stabilite de lege, anumite structuri care trebuie să 

existe. Vom vedea dimensionarea lor, dar la fel nu este o modificare de structură 

de substanță, ci tot la fel  așezări în cadrul organigramei.” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

            La punctul 17) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 219 din 18.12.2015 privind înfiinţarea Clubului 

Sportiv Municipal Roman, instituţie publică în subordinea Consiliului 

Local al Municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 18) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului  anual  de  acțiune privind serviciile sociale 

administrate și finanțate din bugetul Municipiului Roman  pentru anul 

2025 

          Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu intervine: “Plecând de la Strategia 

Națională, de la strategia județului la strategia locală privind dezvoltarea acestor 

servicii publice de tip social, în fiecare an se vine cu acest plan de acțiune a 

serviciilor sociale pe domenii de activitate și pe direcții foarte clar stipulate și 

prin legile care guvernează acest tip de serviciu public, deci în fiecare an avem 

această acțiune pe toate serviciile existente la nivel local și cu activitățile pe care 

și le propun pentru anul următor. Vă mulțumesc!” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 19) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Programului de acţiune comunitară destinat prevenirii şi 

combaterii riscului de marginalizare şi excluziune socială la nivelul 

municipiului Roman pentru anul 2025 

           Avizul comisiei pentru  buget-finanțe a fost favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 
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 D-nul consilier local Gabriel Cosmin Ancuța propune următorul  

amendament : 

„Articol nou (Art.4) : Direcția de Asistență Socială a municipiului Roman 

va elabora și va prezenta Consiliului Local, până cel târziu la data de 15 

decembrie 2025, un raport privind gradul de implemntare a Planului de acțiune 

comunitară aprobat prin prezenta hotărâre. Raportul va include date cantitative 

și calitative relevante pentru fiecare domeniu de intervenție, precum: numărul de 

beneficiari, tipul activităților desfășurate, dificultăți întâmpinate și recomandări 

pentru anul următor. 

Justificare: Introducerea acestui articol va permite Consiliului Local să 

monitorizeze eficient progresul și impactul Planului de acțiune comunitară , 

asigurând transparența și posibilitatea de a ajusta strategiile în  funcție de 

rezultatele obținute și de dificultățile întâmpinate.”   

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu menționează: ”Ideea este una 

foarte bună, dar ea ține de formă și nu de fond. Nu este stipulat prin lege, de 

aceea eu cred că la fel trebuie să păstrăm forma dată de partea legislativă, iar eu 

aici i-aș adresa ca o responsabilitate și o sarcină domnului secretar general al 

municipiului Roman ca să se preocupe și pentru aceste tipuri de activități unde 

dumneavoastră solicitați, să vină la finalul fiecărei activități cu un raport pe care 

să vi-l prezinte, să îl avem la o ședință anunțată în ordinea de zi, iar astăzi 

propunerea mea este să intrăm cu propunerea dumneavoastră, să o notificăm în 

procesul verbal, iar ea fiind o chestie de formă, nu de fond, să fie ca o 

obligațiune a municipalității prin secretarul general, care să vină și să prezinte 

un raport la finalul activității de acest gen. Aceasta e propunerea pe care v-o fac 

eu, nefiind o chestie de structură, ci fiind o chestie de formă.” 

Domnul viceprimar Leonard Achiriloaei intervine: “Este și domnul 

director aici și poate să ne spună că el, la sfârșitul activității anuale întocmește 

astfel de rapoarte de activitate privind serviciile prestate pe diferite categorii și le 

face pentru că trebuie să facă raportarea la Direcția Generală de Asistență 

Socială a județului Neamț.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu completează: ”Da, este adevărat, 

dar domnul consilier aici a insistat asupra prezentării raportului de activitate și în 

cadrul Consiliului Local, nu doar în partea executivului. Asta ați subliniat 

dumneavoastră.” 

Urmare a supunerii la vot amendamentul a fost respins cu 3 voturi 

„pentru” si 17 abtineri (L.Achiriloaei, G.E. Biciuscă, I.L. Ciocoiu, C. Ghica, 

N.C. Ghindaoanu, I Havrici Tomsa, D. Ichimaș, C. M. Ladan-Ciobanu, M.I. 

Lazăr, C. Meriută, N.L. Moldovanu, E. Patrașcu, D.L. Paius, V.O Rădăuceanu, 

M.M. Ungureanu, E Tabacariu, A.A. Tanase) 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 19 voturi 

„pentru” si o abtinere ( Gabriel Cosmin Ancuța). 

 

           La punctul 20) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Programului de aprovizionare a populaţiei  municipiului Roman 

cu principalele produse alimentare raţionalizate, în caz de mobilizare sau 

război 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu menționează: ”Structura teritorială 

pentru probleme speciale din Neamț a transmis deja extrasul cu sarcinile 

obligatorii ce revin instituției noastre prin planul de implementare la nivelul 

județului Neamț, a planului de mobilizare a economiei naționale pentru apărare 

valabil pentru 2025-2028, care este un document clasificat, care nu poate fi 

prezentat și discutat public. Acolo sunt prevăzute și includerea indicatorilor 

sarcinilor programului de aprovizionare a populației din județul Neamț. Ne 

facem și noi segmentul pentru municipalitate  pentru că trebuie să ne coordonăm 

cu toate acțiunile și măsurile de pregătire a economiei naționale și a teritoriului 

pentru apărare. Ați văzut că și la nivelul Uniunii Europene se întâmplă astfel de 

lucruri, așa încât și noi ne ducem la îndeplinire tot ce avem ca și activitate pentru 

a asigura trasabilitatea pe aceste programe de aprovizionare a populației și 

pregătire pentru situații nedorite, dar pentru care trebuie să fim în cunoștință de 

cauză pentru că planul de mobilizare este un plan obligatoriu și toate celelalte 

care decurg de aici, Consiliul Local având obligativitatea să întocmească chiar și 

în timp de pace programe de aprovizionare a populației pentru principalele 

produse alimentare și ne oprim aici pentru ca apar ulterior date confidențiale ce 

nu pot fi date publicității în baza sarcinilor defalcate din planul de mobilizare 

aprobat.” 

Domnul consilier local Adrian Alin Tănase menționează: ”Am văzut că în 

spațiul public au apărut tot felul de comentarii referitoare la acest proiect, 

comentarii total neavenite din punctul meu de vedere pentru că adoptarea acestui 

proiect provine dintr-o lege care este în vigoare din 2003 sau din 2004 și cei care 

au fost în mandatul trecut consilieri locali știu foarte bine că și anul trecut am 

avut o data la patru ani această updatare a acestui program. Deci toate aceste 

comentarii, că ne pregătim de război, că intrăm în război sunt total neavenite.” 

D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu afirmă: ”Este pregătirea pentru 

timp de pace.” 

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

  

           La punctul 21) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal – ''Modernizare C1, amenajare 

interioară loc de joacă și branșamente la utilități '' 

           Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 22) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal – ''Sistematizare verticală zona Cuza 

Vodă – Pietonal Ștefan cel Mare - construire parcări semi îngropate în zona 

Pietonal Ștefan cel Mare '' 

           Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  



Page 16 of 17 

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 23) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal – ''Construire locuință individuală, 

împrejmuire și branșamente la utilități'' 

           Avizul comisiei pentru  urbanism și administrarea teritoriului a fost 

nefavorabil. 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 D-nul primar Laurențiu-Dan Leoreanu precizează: ”Este vorba de un 

PUZ care a fost solicitat în această zonă de o persoană fizică privată. PUZ-ul are 

un parcurs și anume configurarea lui din punct de vedere tehnic de către 

specialiști, care ar fi prima etapă, a doua fiind punerea în dezbatere publică. A 

fost pus în dezbatere publică. În dezbatere publică au ieșit foarte multe 

comentarii și opinia generală de dezaprobare. Apoi a fost dezbătut în comisia 

tehnică a specialiștilor. Și din această comisie a ieșit că nu, pentru că din ce știu 

eu, dacă greșesc tehnic o să mă corecteze, a fost și o gândire și o propunere 

pentru potențialul beneficiar, să încerce să modifice, să intervină la nivel de etaj, 

la nivel de înălțime, pentru că e o zonă foarte strâmtă. Nu pot intra mașinile de 

pompieri, și noi trebuie să satisfacem niște indicatori din punct de vedere al 

transportului public și al accesibilității, al utilajelor sau mașinilor care deservesc 

în caz de forță majora. Nu s-a făcut acest lucru, s-a mers mai departe așa cum și-

a dorit beneficiarul și pentru care a obținut la rând avize negative. La fel s-a 

întâmplat și la celelalte comisii de specialitate. Deci nu are cineva o gândire din 

capul locului negativă despre dorința de a face, numai că a face trebuie în 

condițiile legii și în condițiile respectării unor recomandări, a  unor indicatori, 

așa cum s-a și întâmplat pe parcurs. Nu înseamnă că pe parcurs nu poate fi 

gândit sau aprobat un PUZ, dar în condițiile în care au fost recomandate de către 

aparatul tehnic de specialitate. Știți că fiecare zonă are un regim de înălțime, are 

un regim de acces până la carosabil, un regim de distanță până la clădirile 

învecinate. Deci există niște indicatori foarte clar prevăzuți prin lege care trebuie 

respectati . Am vrut să fac precizarea aceasta pentru că sunt în cunoștință de 

cauză, aparatul tehnic prezentându-mi situatia, pentru că am întrebat și eu de ce 

nu și atunci am primit aceste informații pe care am vrut să vi le împărtășesc și 

dumneavoastră. Vă mulțumesc!” 

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost respins cu 20 

abtineri 

 

           La punctul 24) de pe ordinea de zi - Proiect de hotărâre privind 

aprobarea actualizarii Registrului Local al Spațiilor verzi aparținând 

domeniului public al Municipiului Roman – RETRAS. 

 

           La punctul 25) de pe ordinea de zi - Notă privind îndreptarea erorii 

materiale din cuprinsul H.C.L. nr. 32 din 27.02.2025 privind exercitarea 

dreptului de administrare asupra unor imobile; 

           D-nul preşedinte Toader Alexandru Băncescu dă citire notei de indreptare 

eroare materiala nr. 22574 din  18.03.2025 dupa care solicita aprobarea 

consilierilor locali exprimată „ pentru” in unanimitate. 
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           La punctul 27) de pe ordinea de zi (SUPL 1) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea listei  de priorităţi, pentru anul 2025, în vederea 

repartizării  locuinţelor  destinate închirierii, în mod exclusiv specialiștilor 

în sănătate, construite în Roman de către Agenţia Naţională pentru 

Locuinţe 

           Avizul comisiei pentru  administrație publică locală, sport și turim a fost 

favorabil.  

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

 Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  20  voturi. 

 

           La punctul 26) de pe ordinea de zi - Întrebări, interpelări, răspunsuri 

  

 Nemaifiind alte intervenţii, d-nul preşedinte Toader Alexandru Băncescu                                            

declară închise lucrările şedinţei. 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ      Secretarul general al municipiului Roman                          

               Consilier,                   Gheorghe CARNARIU 

  Toader Alexandru BĂNCESCU                                             


